
《中国药典》药包材标准体系构建最新进展

The construction progress of Pharmaceutical Packaging standard system

in the 2025 edition of Chinese Pharmacopoeia

时间：8 月 25 日上午 8:30-12:00

地点：江苏省苏州市苏州独墅湖世尊酒店 EIII 会议室

承办单位： 中国医药包装协会

分论坛主持人：王彦 上海市食品药品检验研究院院长

俞辉 原浙江省食品药品检验研究院药品包装材料所所长

时间 议题 报告人

8:30-8:45

《中国药典》药包材标准体系构建概况

Overview on Pharmaceutical Packaging standard system in the 2025 edition

of Chinese Pharmacopoeia

陈蕾

国家药典委员会

8:45-9:10
玻璃类药包材标准体系构建进展

The construction progress of standard system of glass packaging material

贺瑞玲

中国医药包装协会

9:10-9:35
橡胶类药包材标准体系构建进展

The construction progress of standard system of rubber packaging material

徐俊

上海市食品药品包装材料测试所

9:35-10:00
塑料类药包材标准体系构建进展

Progress in building a standard system for plastic pharmaceutical package

陆维怡

上海市食品药品包装材料测试所

10:00-10:25

《中国药典》药品包装用玻璃容器通用检测方法介绍

Introduction of General Testing Methods for Glass Containers for

Pharmaceutical Use of Chinese Pharmacopoeia

赵霞

中国食品药品检定研究院



10:25-10:40 茶歇

10:40-11:05

《中国药典》药品包装用橡胶密封件通用检测方法介绍

Introduction of General Testing Methods for Rubber Closures for

Pharmaceutical Use of Chinese Pharmacopoeia

兰婉玲

四川省药品检验检测研究院

11:05-11:30

《中国药典》药包材检验规则指导原则解读

Explaining of the guiding principle for the inspection rules of the

pharmaceutical packaging in Chinese pharmacopoeia

张博

山东省医疗器械和药品包装检验研究院

11:30-11:55

《药包材通用名称命名指导原则》解读

Interpretation of the Guiding Principles for Naming Common Names of

Drug Packaging Materials

陈方

山东省医疗器械和药品包装检验研究院


